المستخلص عربي : 
أجري هذا البحث على حيوان الضب يورماستكسر مايكروليبيس المخدر بمادة اليوريثين بجرعة 2غم/كجم. تم تسجيل الضغط المعدي بجهاز محجوب الضغط من خلال أنبوبة مطاطية أدخلت إلى داخل المعدة من الجهة البوابية . 
التقلصات المعدية الذاتية التي سجلت ، تم تصنيفها إلى النوع الواطئ ،    والمتوسط ، والعالي الضغط . في 60% من الحالات كان ملئ المعدة بالسائل يؤدي إلى تثبيط التقلصات الذاتية وفي 40% إلى زيادتها بفعل انعكاس عصبي . 
التنبيهات الكهربائية للعصب المبهم ذات الترددات الواطئة (1-5هيرتز) كانت تؤدي إلى ارتخاء المعدة أما الترددات العالية (20-50هيرتز) كانت بسبب التقلص . 
نستنتج من هذه التجارب أن النشاط العصبي الأساسي والضغط المعدي لهما الدور الكبير في نوعية الاستجابة للتنبيه الكهربائي . إبطال مفعول الأعصاب الكولنرجية بالأتروبين والادرينرجية بالكوانيثيدين ، يشير إلى أن الألياف العصبية التي بسبب ارتخاء المعدة هي من النوع اللاكولنرجي واللاأدرنرجي . أقصى حد من التقلص أمكن الحصول عليه بتنبيه العصب المبهم ت، كان بتردد أربعين هرتز والذي يختلف كثيراً من الثدييات . 
الاستنتاجات من هذا البحث ، هي أن حيوان الضب مشترك مع الثدييات في أن المعدة فيه ترم بتقلصات ذاتية ذات ضغوط مختلفة ، كما أ، للعصب المبهم فيه دوراً مشابهاً لدورة في الثدييات ، وذلك بأن له القابلية على إحداث التقلص أحياناً والارتخاء أحياناً ، معتمداً على ظروف المعدة ، وأخيراً فإن الألياف العصبية المسببة للارتخاء هي من النوع الذي في الثدييات ، أي غير لاكولنرجية لا أدرنرجية .

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]This research was conducted on the animal, lizard Euermacetksr Maekeroulibas textured polyurethane drug dose 2 g / kg. Was recorded gastric pressure device restricted pressure through a rubber tube introduced into the stomach from the pylori.
 Contractions infectious self-recorded, were classified into type low, medium and high pressure. In 60% of cases the stomach was full of fluid leads to self-inhibition of contractions in 40% to be increased by the reflection of nervous.
 Alerts electrical vagus nerve with a low-lying frequencies (1-5 Hz) were lead to the relaxation of the stomach The high frequency (20-50 Hz) were due to contraction.
 Conclude from these experiments that the basic neural activity and gastric pressure have great role in the quality of the response of the electric alarm. Neutralize the nerve and atropine Alkolnerjeeh Aladeranerjeeh Balkouanmikan, indicates that the nerve fibers which, because of relaxation of the stomach is kind of Allakulnerjee and Allaadrnerjee. Maximum contraction was obtained by the vagus nerve alert v, was forty-Hz frequency, which is very different from mammals.
 Conclusions of this research is that animal lizard in common with mammals in the stomach which throw contractions self with various pressures, as a, of the vagus nerve in which a similar role for the cycle in mammals, so that his ability to bring about contraction sometimes and relax sometimes, depending on the circumstances of the stomach and, finally, the nerve fibers that cause relaxation of the type that is in mammals, which is not to Akulnerjeeh Adrnerjeeh.

